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ČÍSLO SPISU: 49632/2023 
ČÍSLO JEDNACÍ: 59628/2023 
 
 
 
 

Zápis  
z jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště,  

které se konalo dne 03.10.2023 od 17.30 hodin, 
v obřadní síni radnice 

 
 
 
Přítomni:         Jaroslav Najbert, Pavel Bretšnajdr, Michala Misterková, Lucie Pivoňková, 

Anna Mach Šimerdová, Klára Wretzelová, Jan Rákocy, Petra Raková, Eva 
Zhřívalová 

  
Nepřítomni: Jarmila Fischerová, Denisa Holečková,  Ladislav Velehradský  

 
Hosté:   Ing. arch. Markéta Havlíčková, Mgr. Tomáš Klinecký, Ing. Milan Majer,  

Ing. Rostislav Vodička 
 
 
 
 

 

Program: 
 
1. Zahájení  
2. Schválení zápisu ze dne 30. 05. 2023 
3. Odpadové hospodářství  
4. Stromy ve městě 
5. Závěr 

 
1. Zahájení  
Předseda komise přivítal všechny přítomné a vyslovil přání, aby po prázdninovém odpočinku 
komise navázala na aktivity z jara.    
 
2. Schválení zápisu ze dne 30. 05. 2023 
Předseda připomněl, jaké závěry zazněly na posledním setkání komise ve Vrátkově a vyjádřil 
přání navázat na ně dnešním jednáním. Zápis z posledního jednání byl schválen všemi 
přítomnými bez připomínek.  
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3. Odpadové hospodářství 
Pan předseda zahájil bod dotazem, zda měl někdo od minulého jednání kapacitu vyhledat 
konkrétní podnět a chce ho přednést.  
 
Spolupráce se školami 
Komise byla informována o tom, že ZŠ Žitomiřská rozpustila ekotým, který zde fungoval cca 
15 let. Díky tomu měla škola titul Ekoškoly. Není pedagog, který by se týmu chtěl ujmout. 
Sběr papíru už se nerealizuje. Na ZŠ Tyršova nemají členové a členky komise jako rodiče 
informaci o environmentálním vzdělávání.  
 
Pan předseda informuje, že oslovil vedení základních škol a gymnázia s návrhem uspořádat 
projekt ve spolupráci s komisí. Ozvala se paní ředitelka Jirka Majerová a navrhla schůzku. 
Zbylé školy budou urgovány.  
Následuje brainstorming využití dětí z místních škol  
 
1. Dotazník pro děti a rodiče:  
Jak se liší třídění v domku a v bytě? 
Co je to bioodpad, třídíte ho?  
Víte o tom, že se mohou nádoby bezplatně vyzvednout u TS 
Proč netřídíte odpad? (dezinformace o nakládání s odpadem) 
Co všechno je možné v ČB roztřídit?  
Co udělat pro to, aby nevznikalo tolik odpadu 
Třídění baterií?  
 
2. Návštěva Radimi - hlavní problém, jak se tam dostat? Exkurze jsou předjednané s vedením 
skládky. V diskuzi dochází komise k závěru, že zážitek skládky může být ideálním impulzem 
něco dělat nebo měnit.  
 
3. Exkurze v TS a sběrném dvoře – mohlo by se spojit s návštěvou Radimi, vytvořit 
projektový den.  
 
4. Jak vypadají nádoby ve třídách a jak se třídí ve školách?. Pozvat do škol Eko-kom - zdarma 
nabízel programy a osvětu (bude třeba ověřit). R Vodička: v rámci grantu Středočeského kraje 
se získávaly nádoby na třídění do škol, možná je stále aktivní. Návrh na to vysypat všechny 
koše ve škole a vytřídit na velké plachtě a ukázat, jaké jsou možnosti lépe třídit. Město už 
diskutovalo instalování odpadkových košů pro různé odpady, zejména plechovky od nápojů.  
 
5. Šetření mezi obyvateli na náměstí  
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6. Připravit Kahoot - co víme o třídění? 
 
7. Promyslet koncept Reduce - jak produkovat méně odpadu v rodinách a ve městě?  
 
8. Plastic Ocean - Greenpeace - komentované promítání. Podle L. Pivoňkové se v roce 2019 
promítalo ve městě pro více než 600 dětí) 
 
Pan předseda navrhl, že bude iniciovat komunikaci se školami a učiteli. Na dotaz, kdo by se 
připojil aktivněji (nad rámec příležitostné konzultace), se přihlásila Lucie Pivoňková.  
 
Dostupnosti tříděných kontejnerů 
Podle informací vedení města by se hnízda měla redukovat, zmenšit počet těch nadzemních a 
instalovat naopak velkokapacitní podzemní. 
 
Na závěr bodu došlo k návrhům hostů na jednání komise, kteří by mohli přispět svými 
zkušenostmi.  
Martin Tichý, OÚ Kolín, vedoucí odboru rozvoje, firma AVE 
Patrik Zandl - Brandýs n. L. - zkušenosti s čipováním, vyhodnocení zkušeností, “boje” s 
podnikateli 
p. Červinka (stavební odbor) - bývalý starosta Poděbrad, mohl by mít zkušenosti   
Eko-kom - Tonda obal - komentování osnovy projektu 
Uherčice - Moje odpadky - dotazník 
 
Pan předseda požádal členy a členky, aby zkusili své kontakty oslovit s možností je pozvat na 
další jednání.  
 
4. Stromy ve městě 
Každoročně komise přispívá k výběru lokalit pro výsadbu nových stromů. Předseda vyzval 
přítomné k návrhu výsadby a současně požádal Ing. Vodičku, aby shrnul, jaká je situace tento 
rok.  
R. Vodička informoval o tom, že Odbor plánuje náhradní výsadbu za uschlé stromy (Štolmíř 
rybník, stezka na Štolmíř).  
J. Rákocy zdůraznil, že stromům je potřeba dát následnou péči, jinak to nemá smysl. Zeptal 
se, jak je to zajištěno. Ing. Vodička pokračuje, že stát dává dotace na výsadbu a Středočeský 
kraj na následnou péči. Po zkušenostech předchozích let zadává město ČB výsadbu firmě, 
která se má postarat o celoroční zálivku. Vzhledem k extrémnímu létu a podzimu usychá 
velké množství stromů. Jasany a javory napadá choroba, pod Malechovem usychají dokonce 
akáty jako invazní stromy. Pokud nebudeme zalévat, nové stromy nepřežijí. Na náměstí se 
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nedaří ani hlohům. Městská zahradnice se snaží kultivovat péči ze strany Technických služeb, 
ideální by bylo, aby byla pořízena dostatečná cisterna.  
Na dotaz z pléna, zda je možné dokoupit z dotací zálivkové vaky reaguje J. Rakocy, že vak 
strom nezachrání, pokud se dobře nepoužívá. Vak nepatří na kmen, zahřívá strom a docházelo 
k deformaci kmenů - bohužel není podle něho stále údržba vaků profesionální. 
M. Havlíčková navrhuje dosadbu stromů k dětským hřištím. Pan předseda reaguje dotazem, 
zda má nová paní zahradnice v popisu práce zahradnickou či parkovou úpravu hřišť, např. na 
sídlišti? Podle T. Klineckého zatím nemá kapacitu, v zaměstnání je krátkou dobu a orientuje 
se, spolupracuje s TS, kde vysvětluje zaměstnancům, jak upravovat keře atd.  R. Vodička si 
spolupráci odboru s novou městskou zahradnicí chválí.  
T. Klinecký dodává, že zálivku se nepodaří vždy dostatečně vykomunikovat mezi úřadem a 
TS, ale na komunikaci se pracuje. Zálivka vyžaduje management, který zohledňuje aktuální 
počasí a nelze ho dopředu uspokojivě plánovat.  
J. Rákocy, který má z práce s péči o zeleň bohaté zkušenosti, pro ilustraci dodává, že vzrostlý 
vysazený strom potřebuje 10 mm srážek po deset dní, aby zálivku „poznal“. Jedna zálivka pro 
strom by tedy měla být 50-100 litrů. 
E. Zhřívalová připomíná generel zeleně, který by měl obsahovat standardy péče. Ptá se, zda s 
ním město pracuje. T. Klinecký potvrzuje, že paní zahradnice dostala za úkol seznámit se s 
generelem a předložit návrh rozpočtu péče na další rok. Pan předseda dodal, že to je skvělá 
zpráva a doplnil, že doufá, že paní zahradnice bude mít kapacitu na připomínkování 
rekonstrukce ulic.  
 
Vzhledem k důležitosti tématu se komise usnesla na následujícím doporučení. 
 
DOPORUČENÍ RADĚ MĚSTA:  
S ohledem na klimatické změny, které se opět připomněly podzimními 
abnormálními teplotami a nedostatkem srážek, považuje Komise za nutné 
věnovat pozornost následné péči o stromy ve městě. Doporučuje Radě, aby 
si nechala předložit od vedení Technických služeb návrh managementu 
zalévání městské zeleně v letních měsících. Jaké mají TS vybavení a jaká je 
odhadovaná denní kapacita zalévání? Současně Komise doporučuje, aby ve 
spolupráci s městskou zahradnicí byl zajištěn monitoring počasí 
(srážkoměr, využití portálů Intersucho a Agropočasí) a management péče o 
stromy zohlednil dostupná data (např. zahrnoval doporučení, jak často a v 
jakém objemu zalévat s ohledem na míru sucha/ intenzitu srážek).  
 
Doporučení bylo schváleno všemi přítomnými členy a členkami komise.   
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Pokračuje diskuze o jasanech v ulici Jana Kouly. Podle P. Bretšnajdra tamější stromy byly 
sice neudržované, ale přicházel v úvahu kultivační řez. V emailu před jednáním vyjádřil 
nespokojenost s tím, že stromy byly pokáceny.  
R. Vodička zopakoval, že stromy neměly na stanovišti budoucnost, už dříve jim zaschly 
koruny, proto bylo přikročeno k jejich vykácení. J. Rákocy dodal, že místo je typický příklad 
toho, že životaschopná výsadba je možná jen s rekonstrukcí chodníku. Na strom za 5 tisíc je 
běžně třeba úprava okolí za 30 tisíc, na což je třeba myslet při rekonstrukci náměstí, připravit 
substrát a v rámci modrozelené infrastruktury vytvořit stromům podmínky, aby na stanovišti 
přežily.  
P. Bretšnajdr nesouhlasí. Myslí si, že u stromů mohl být proveden jen výchovný řez, který by 
prodloužil jejich životnost, jejich pokácení vnímá jako škodu. Srovnává je se situací stromů 
na Palackého.  
R. Vodička a J. Rákocy obhajují kácení stromů, protože byly vysazené na špatném stanovišti 
a kořeny neměly dostatečný prostor. Shodu tito tři diskutující nedosáhli, ostatní na to 
nereagovali.  
Poslední bod se týkal upozornění na Sportovní ulici, ve které usychající stromy – R. Vodička 
si podnět zapsal.  
  
5. Závěr 
Komise vyjádřila přání, aby na některém z dalších jednání byla přítomná i městská 
zahradnice. Předseda vyzval všechny přítomné, aby do příští komise v rámci svých možností 
přispěli rešerší příkladů dobré praxe odpadového hospodaření.  
Termín jednání komise byl stanoven středu 1. listopadu 2023 od 19:00 hodin 
 
 
 
 
 
 
 

------------------------------------------------- 
Jaroslav Najbert 
předseda Komise pro životní prostředí, 
parky a dětská hřiště 

 
Zapsal: Jaroslav Najbert 
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